
ŠENTJAKOBSKO GLEDALIŠČE

Tudi za plitek žep
O življenju in de/u Šentjakobskega gledališča, na-

šega največjega In najstarejšega IJubltel/skega gle-
dallšča, smo se pogovarjall z dlrektorjem Milanom
Stantetom, človekom, ki je polovico svojega življenja
posvetil pravni službi, kajti pravo je poklic, za kate-
rega seje najprej usposobll; drugo polovicoje posve-
til umetnosti, dlplomiral je namreč tudi režijo na aka-
demiji za gledališče, film in televlzijo.

Letos teče že 62. sezona Šentja-
kobskega gledališča, ki nosi v se-
bi precej potez profesionalnega
gledališča, čeprav so vsi igralci
amaterji in je profesionalna le
uprava, ki jo sestavlja nekaj ljudi.
F^ofesionalnost gledlišča je v nje-
govi kakovosti in številu letnih
premier - šest do sedetn na leto.
Tudi režiserji predstav so profe-
sionalni. Predstav je vsako leto
od 150 do 170, letos jih bo morda
nekoliko manj, ker se je adaptaci-
ja dvorane nekoliko zavlekla. Ta-
ko se predstave letos začenjajo še-
le konec oktobra.

»Kakšna je umetniška, reper-
toarna usmeritev vašega gledali-
šča?«

»Naš repertoar sestavljajo ljud-
ska igra, komedija in kvalitetna
drama. Dela jemljemo iz svetovne

klasike, veliko -je tudi novitet;
previdni pa smo do nepreverje-
nihv eksperimentalnih del, saj so
za ta bolj poklicana nekatera dru-
ga gledališča. V ponazoritev naj
naštejem naše letošnje premiere:
Molierov SRopuh, Dorinbve Do-
brotnice, Machiavellijeva Man-
dragola, Gogoljeva Zenitev, Di-
mitrijevičeva Ljubimec svoje že-
ne ter Novotnyjev Oglas, same
komedije torej. Dobro se namr^č
zavedamo, da imamo stalno pu-
bliko, katere večji del so sarejši
Ijudje, ki so precej občutljivi do
zahtevnejših in eksperimentalnih
besedil. Seveda pa to ne pomeni,
da zato naš repertoar ni kakovo-
sten.«

»Kako pa gledate na čase, ki
prihajajo?«

»Nekoliko skeptično, položaj

bo dvorezen. Zaradi nekatenti
omejitev se bodo morda Ijudje
bolj usmerili k drugim vredno-
tam. Po drugi strani pa bodo tako
publika kot igralci, ki so prihaiali
iz okolice, imeli veliko več težav,
na primer, s prevozom.«

»Se kaj o ljudeh, ki sestavljajo
vašo igralsko ekipo?«

»Naši igralci so ljudje najrazlič-
nejših poklicev, od delavca za
strojem do visokošolskega učite-
lja. Vse naše delo pa slonina mo-
ralni zavesti teh igralcev, ta pa je,
moram poudariti, zelo visoka. Ni-
mamo namreč nikakršnih sankcij
in nas tako igralec lahko zapusti
celo na dan premiere. Vsi so ama-
terji, profesionalcev se izogiba-
mo, ker bi to zaradi neenakosti
privedlo do nezdravega vzdušja v
ekipi; pa tudi nestabilizacijsko bi
bilo profesionalizirati naš teater.«

»Kaj pa za današnje čase tako
aktualne finančne težave?«

»Delamo kar zadovoljivo, ker
smo se preprosto prilagodili polo-
žaju. Seveda se pojavljajo težave
zaradi premajhnega števila te-
hničnega osebja in podobno, pa
Rljub vsemu nekako gre in tako
lahko trdim, da smo najcenejše
gledališče v Sloveniji, torej gleda-
lišče tudi za plitek žep, kar pa v
teh časih, ko toliko govorimo o
kulturi za vse, gotovo ni zanemar- '
ljivo.«
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